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Raad stemt in met 'inwoning' muziekschool in bibliotheek

VVD en PvdA opeens fel 
tegen plan cultuursector
Wat na de oordeelsvormende raad in november een 
gelopen race leek, mondde tijdens de besluitvor
ming op 15 december onverwachts uit in een steke
lig debat over het plan zelf en de 1,5 miljoen euro 
investering. Want zoveel kost de samenvoeging van 
de muziekschool en de bibliotheek in één gebouw. 
De raad ging met 17 om 9 stemmen akkoord. VVD, 
PvdA en twee van de vier CDA-raadsleden stemden 
tegen.

Zij wezen daarmee in feite het plan af dat de vier 
culturele instellingen samen hebben uitgedokterd. 
Theater de Schalm, muziekschool Art4U, bibliotheek 
en museum 't Oude Slot waren in februari 2015 door 
de raad op pad gestuurd met een bezuinigingsop- 
dracht van (structureel) acht ton. Om dat te bereiken, 
offerde Art4U haar gebouw aan de Bossebaan op, in 
ruil voor de bovenverdieping van de bieb. Met het be
kende gevolg: het kost (incidenteel) 1,5 miljoen euro 
aan verbouwing en isolatie om de geluidrijke en de 
geluidarme instelling in één gebouw te verenigen.

Muziekonderwijs in MFA's?
Het was vooral de VVD die in de drie weken sinds de 
vorige raadsavond op andere gedachten was geko
men. Fractieleider Peter Saris: "In onze fractie riep het 
voorstel bij nader inzien veel vragen op. We stappen 
wel erg gemakkelijk heen over die extra investering. 
Dat betekent wéér 1,5 miljoen bovenop de 150 mil
joen euro die we al aan schuld hebben. Kan dat nou 
echt niet anders?"

De VVD'er gaf zelf het antwoord. Hij wees op de drie 
kostbare, net gebouwde MFA's, de lege ruimtes op 
de Kempen Campus en de kerken die moeten slui
ten. "Daar kun je ook muziekonderwijs geven. En wij 
kiezen hiervoor uitgerekend het stilste gebouw van 
Veldhoven!" Fractiegenoot Ad van den Oever, zelf 
directeur van een Eindhovense school, deed er nog 
een schepje bovenop. "In onze school faciliteer ik 
muzieklessen met allerlei instrumenten. Dat kan toch 
ook in onze MFA's, waar nog ruimtes leegstaan? Ze

Voor huisvesting bij acute 
woningnood

Raad doet beroep 
op particuliere 
verhuurders
Kun je behalve woningcorporaties ook beleggers, 
makelaars en particuliere huizenbezitters vragen om 
mensen met woningnood te huisvesten? De VVD 
vindt van wel, en in haar kielzog ook het college. Dat 
omarmde namelijk een motie over dit onderwerp.

Het ging in de raad over een urgentieregeling voor 
kwetsbare doelgroepen die met voorrang voor een 
sociale huurwoning in aanmerking komen. Zoals men
sen die mantelzorg geven of ontvangen, mensen die 
problemen in de relatie of geweld meemaken en zo
geheten statushouders. Dat zijn asielzoekers die een 
verblijfsvergunning hebben en daarmee recht hebben 
op gemeentelijke opvang.

Maatschappelijke verantwoordelijkheid
Indiener Maarten Prinsen zei dat hij met de motie 
de druk op de sociale woningmarkt wil verlichten. 
Ook is zijn voorstel een oproep tot maatschappe
lijke verantwoordelijkheid. "Bovendien krijg je zo een

heten niet voor niets multifunctioneel. Waarom zou
den muzieklessen centraal gegeven moeten worden?" 
De VVD wilde onderzoek naar deze mogelijkheden en

Ruim twee uur duurde de discussie tijdens de raadsver
gadering van dinsdag 15 december over de bezuinigin
gen in de cultuursector. De verhuizing van het muzie
konderwijs naar de bibliotheek en de kosten daarvan 
zorgden voor een levendig debat. Met 'Raadsnieuws' 
heeft de gemeenteraad van Veldhoven een eigen me
dium. De artikelen bevatten geen letterlijk verslag, 
maar een impressie van de raadsvergadering. Ze zijn 
geschreven door een onafhankelijk journalist in op
dracht van de gemeente.

De vier instellingen hebben voldaan aan de bezuinigingsopdracht

vroeg daarom om uitstel van het raadsbesluit. "Tot 
duidelijk is of de verhuizing van de muziekschool min
der dan die 1,5 miljoen hoeft te kosten."

'Aan alle kaders voldaan'
D66-wethouder Piet Wijman moest even alle zeilen 
bijzetten, maar bleef moeiteloos overeind. Opnieuw 
wees hij op de financiële deugdelijkheid van de plan
nen. "Ondanks de kapitaallasten voor de investering 
van 1,5 miljoen wordt de gevraagde bezuiniging van 
8 ton per jaar ruimschoots gehaald. En dat was toch 
het doel dat u als raad wilde bereiken, toen u in febru
ari de culturele instellingen op pad stuurde? Aan alle 
gestelde kaders is voldaan. Toen zei u A, dan moet u 
nu ook B zeggen." PvdA-fractieleider Jeroen Rooijak- 
kers wilde er niet aan. "Het klopt dat we in februari 
deze opdracht hebben gegeven, maar daar zat geen 
blanco cheque bij van anderhalf miljoen!" Ook Gerard 
Slegers (CDA) uitte zijn twijfels over het samenvoegen 
van muziekschool en bibliotheek, maar refereerde ook 
aan het vele werk dat de instellingen hebben verzet. 
Hij stemde vóór, maar kreeg zijn fractie niet op een lijn. 
Hanny van den Berg en Peter Wisgerhof stemden te
gen. "Ik hoopte dat Art4U alleen haar kantoren in de 
bibliotheek zou onderbrengen en dat het muziekon
derwijs in scholen en wijken zou plaatsvinden", ver-

betere spreiding van deze groepen over de gemeente. 
En dat komt zowel hun integratie ten goede als het 
draagvlak onder Veldhovenaren."

De raad kon zich erin vinden, al waren er wel wat vra
gen. Een woningcorporatie heeft een inspanningsver
plichting op de sociale woningmarkt, een particulier 
of belegger met huurwoningen heeft dat niet, merkte 
VSA-leider Ab Hofman op. Wethouder Hans van de 
Looij nam de motie direct over, maar voegde eraan toe 
dat een gemeente weinig invloed heeft op particuliere 
huizenbezitters. "Maar we kunnen ze zeker wijzen op 
hun verantwoordelijkheid."

De urgentieverordening wordt in het gehe
le Stedelijk Gebied (negen gemeenten rond 
Eindhoven) besproken. Iedere woningaan- 
vraag wordt zorgvuldig beoordeeld, waar
bij goed wordt gekeken naar individuele 
omstandigheden. Over ruim een halfjaar - 
na de zomer - brengt de wethouder een 
evaluatie naar de raad.

klaarde de eerste. Wisgerhof zag tot zijn ergernis bij 
de coalitiepartijen geen enkele terughoudendheid om 
opnieuw extra schulden te maken.

Coalitie verdedigt akkoord
VSA, GBV en D66 schaarden zich eensgezind achter 
het college. Pierre Bijnen (GBV) probeerde zijn col
lega's van het voorstel te overtuigen. "Ik hoor u alleen 
praten over die anderhalf miljoen eenmalige inves
tering. Niet over de acht ton bezuiniging per jaar en 
niet over het afstoten van het gebouw van de mu
ziekschool. Het geld dat hierdoor vrijkomt, wordt in 
mindering gebracht op onze investering."

Ab Hofman (VSA) vond dat ook, en wees op de kwa
liteitsimpuls die de plannen van de vier cultuurinstel
lingen nog jarenlang zal opleveren. "Dat is onderdeel 
van het voorstel, en daar mogen we de vier aan hou
den." Ingrid Hartlief (D66) legde andere accenten. 
"Dit voorstel is wel tot stand gekomen door overleg 
tussen de vier instellingen. Dat verdient waardering 
en zorgt voor draagvlak." De coalitie kreeg bijval van 
Samenwerkend Veldhoven. "De culturele instellingen 
hebben aan alle voorwaarden voldaan. De voorgestel
de oplossing valt binnen de kaders die wij als raad zelf 
hebben gesteld en het cultuuraanbod wordt geborgd. 
En dan zouden we het nu opeens beter weten?" 
daagde Herman Kootkar zijn collega's uit.

Een duurzaam cultuuraanbod en het voldoen aan de 
bezuinigingsopdracht gaven de doorslag voor bijna 
tweederde van alle raadsleden. Dus in september 
2016, als het nieuwe cursusjaar start, vormt de ver
bouwde bibliotheek het decor voor muzieklessen.

Met 18 jaar in de 
steunfractie

Het jongste steunfractielid 
van de Veldhovense raad 
heet Youri van Oorschot. 
Op 15 december werd hij 
officieel benoemd, maar op 
6 januari mag hij pas aan
treden omdat hij dan 18 
jaar wordt. Youri is lid van 
Gemeentebelangen Veld
hoven (GBV).
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